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Støt din by
- køb lokalt

Af Jesper Bjørn Larsen

ÅBNING Det var egentlig køb-
mand og sommelier Rasmus 
Vejbæk-Zerrs plan at lave en 
mad- og vinskole i de tomme 
lokaler i Rotunden overfor sin 
Meny, der også går under nav-
net Hellerup Foodmarket, men 
så ringede telefonen i foråret.

I den anden ende af mobil-
signalet var Mia Thorne Hald, 
der 1. april havde overtaget 
Hellerup Apotek cirka 700 
meter længere oppe ad Strand-
vejen. Hun ville egentlig bare 
høre om mulighederne for 
et samarbejde, men straks 
øjnede den erfarne købmand 
muligheden for en shop-i-
shop-løsning. Et koncept, han 
i forvejen har virkelig gode 
erfaringer med sammen med 

Bodenhoff (bager), Peter Beier 
(chokolade) Gamst (blomster) 
og God Fisk.

“Jeg tænkte, at vi måske 
bare skal koncentrere os om 
at drive luksussupermarked i 
stedet for at brede vores aktivi-
teter mere ud. Og så syntes jeg 
faktisk selv, der var brug for et 
apotek,” forklarer Rasmus Vej-
bæk-Zerr om baggrunden for 
den besked, der efterlod Mia 
Thorne Hald jublende glad.

“Det er en enestående 
mulighed. Dagligvarer og 
apotek er essentielle steder for 
danskerne i dagligdagen, så 
det giver helt vildt god mening 
at ligge tæt på hinanden,” siger 
Mia Thorne Hald, der har inve-
steret et større beløb i at for-
vandle lokalerne til et moder-
ne og velassorteret apotek, 

hvor der også bliver plads til 
flere nye produktserier inden 
for hudpleje og vitaminer, når 
det åbner 1. november.

På spørgsmålet om hun 
ikke er bange for at kanniba-
lisere sig selv og æde noget 
af omsætningen fra Hellerup 
Apotek, smiler hun.

“Ikke spor. Vi har enormt 
loyale kunder på Hellerup 
Apotek, og Rasmus’ supermar-
ked har et rigtig stort opland 
både syd og nord for Hellerup, 
så jeg tror, vi sammen kan til-
trække mange kunder, som 
ser en fordel i at kunne hand-
le dagligvarer samt medicin 
og apoteksvarer på samme tid. 
Og så giver det en stor fleksibi-

litet i hverdagen, når de to apo-
teker ligger så tæt på hinan-
den, ikke mindst i forhold til 
bemanding. Det er en svær tid 
for mange apoteker, fordi der 
mangler farmakonomer, men 
jeg har heldigvis et rigtig godt 
team,” siger Mia Thorne Hald.

Rasmus Vejbæk-Zerr kan 
måske godt forestille sig, at 
Rotunden Apotek vil tage lidt 
af Menys salg af hudpleje og 
vitalprodukter (vitaminer og 
kosttilskud), men det er ikke 
noget, der giver ham søvnlø-
se nætter.

“Vi er jo kendt for at være 
et foodmarket, der tilbyder 
delikatesser til kræsne kun-
der, der går op i mad og vin, så 

vi kan godt leve med det, hvis 
Mia tager lidt af vores salg af 
de andre produkter. Det, der 
gør, at vi kan opretholde et 
kæmpe flow af kunder, er net-
op den brede vifte af tilbud. Vi 
har gjort supermarkedet mere 
interessant for en større skare 
af mennesker. Og så tilbyder 
vi et hysterisk højt serviceni-
veau, hvor vi hele tiden tilpas-
ser vores bemanding, så der 
ikke er kø på noget tidspunkt. 
Det har jeg også sagt til Mia, at 
vi forventer af hende,” smiler 
Rasmus Vejbæk-Zerr.

“Og det flugter fint med 
min egen opfattelse af god 
service, så det bliver ikke noget 
problem,” siger apotekeren.

Apoteker 
åbner filial i 
Rotunden
Mia Thorne Hald, der i forvejen ejer 
Hellerup Apotek, åbner apotek i 
Meny-købmand Rasmus Vejbæk-Zerrs 
ledige lokaler i Rotunden. De øjner beg-
ge store muligheder i samarbejdet

Fra 1. november kan man hente sin medicin samtidig med, at man henter sine højrebsbøffer i Hellerup Foodmarket (Meny) i 
Rotunden. Foto: Jesper Bjørn Larsen

MIKROBIOLOGI Den aktuel-
le trivselskrise blandt landets 
unge er ikke noget, der spæn-
der ben for de unges lyst til at 
engagere sig frivilligt.

Det ser man blandt andet 
i Gentofte, hvor organisatio-
nen Videnskabsklubben stiller 
muligheden for at blive frivil-
lig til rådighed for de unge.

Opgaven som frivillig i 
Videnskabsklubben går ud på 
at undervise børn i 4.-6. klas-

se, som selv har meldt sig til at 
gå til naturvidenskab i fritiden 
- ligesom man går til fodbold 
eller spejder.

1.000 børn nørder i fritiden
På nationalt plan får knap 
1.000 børn i år mulighed for at 
gå til naturvidenskab i fritiden 
gennem Videnskabsklubben 
– hvor emnerne spænder fra 
materialefysik, kemi, biodiver-
sitet og mikrobiologi til prima-

ter og geometri & algoritmer.
“Vi oplever, at der er virkelig 

mange, der har lyst til at give 
noget videre og gøre en forskel 
for andre. Vi har ventelister på 
at blive frivillig flere steder i 
landet,” lyder det fra projekt-
leder Tilde Voigt Hansen i en 
pressemeddelelse.

Mange melder sig som fri-
villige simpelthen for at “få en 
god oplevelse”, mens næsten 
lige så mange begrunder val-
get med et ønske om at ville 
give deres egen interesse for 
naturvidenskab videre.

Man kan læse mere på www.
videnskabsklubben.dk          jesl

Naturvidenskab trækker 
unge til som frivillige

Af Joachim Christensen

VINTERVARME En besparelse 
på 16 procent af varmeforbru-
get og 3 procent af elforbruget. 
Det var, hvad Gentofte Kommu-
ne sidste år fik ud af sine ener-
gisparetiltag, der blev sat i værk 
som følge af krigen i Ukraine. 

Selvom forsyningssituatio-
nen er bedre i år, så vil Gentof-
te Kommune gentage en ræk-
ke af de tiltag, der havde en 
effekt uden at genere borger-
ne synderligt. Og så er der også 
nogle energisparetiltag, der 
bliver droppet, fordi de havde 
utilsigtede konsekvenser. 

I alt forventer man at spa-
re 11 procent på varmeforbru-
get og 4 procent på elforbru-
get sammenlignet med forri-
ge vinter. I kroner og øre giver 

det en besparelse på ca. 3 mil-
lioner kroner. 

Det betyder, at: 
• Temperaturen i de kom-

munale bygninger som sko-
ler, biblioteker, administrative 
bygninger og lignende, frem-
over vil være ca. 20 grader, 
hvilket er indenfor Arbejds-
tilsynets anbefalinger for stil-
lesiddende eller stilleståen-
de arbejde. Vuggestuer, ple-
jeboliger og lignende er fort-
sat undtaget. Sidste vinter var 
temperaturen skruet ned på 
19 grader. 

• Temperaturen i kommu-
nens idrætshaller fastholdes 
på 17 grader.

• Al unødvendig uden-
dørsbelysning ved offentli-
ge bygninger holdes sluk-
ket.

• Reduktionen i gadebe-
lysningen fastholdes.

Til gengæld bliver Kilde-
skovshallen holdt fri af flere af 
de energisparetiltag, der blev 
lavet sidste år. De havde nem-
lig en række uhensigtsmæssi-
ge konsekvenser. 

For da man skruede ned 
for badevandstemperaturen 
i svømmehallens bassiner, så 
betød det, at en række af de 
yngste medlemmer meldte sig 
ud netop af den grund. 

Man valgte også at lukke to 
af fire saunaer, men her ople-
vede man, at der kom begyn-
dende skimmelproblemer som 
følge af den høje luftfugtighed 
i saunaerne.  Derfor kan man 
altså nyde både varmt vand i 
svømmebassinerne og alle fire 
saunaer denne vintersæson. 

Energisparetiltag vender tilbage 
- undtagen der, hvor der kom 
skimmelproblemer
Gentofte Kommune vil også denne vinter spare på energien, 
men i mindre grad end sidste år


